
 

 
 

ΚΑΖΑΝΗ ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ 
ΒΟΥΛΕΥΤΗΣ ΕΥΒΟΙΑΣ 

ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 
 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Δευτέρα, 4 Μαρτίου 2024 
 
 
Προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού, κ. Κυριάκο 
Πιερρακάκη, 
 
 
Θέμα: «Πρόβλημα αποτελεί η ασυμφωνία στις ώρες αναχώρησης των 
μαθητών των Ολοήμερων Δημοτικών και Νηπιαγωγείων» 
 
 
Κύριε Υπουργέ, 
 
με την ερώτηση μου με αριθμό πρωτοκόλλου 1644 9.11.2023, σχετικά με τα 
προβλήματα μεταφοράς των μαθητών στο δήμο Διρφύων-Μεσσαπίων, σας έθεσα το 
πρόβλημα που αντιμετωπίζουν πολλοί γονείς εξαιτίας της διαφορετικής ώρας 
αποχώρησης παιδιών διαφορετικών βαθμίδων από τις σχολικές μονάδες. 
Χαρακτηριστικά, αναφέρθηκα στην απόφαση Φ 12/93792/Δ1, σύμφωνα με την οποία, 
για το σχολικό έτος 2023-2024, δίδεται η δυνατότητα αποχώρησης των μαθητών 
Δημοτικού, σε όσα Ολοήμερα εφαρμόζεται το αναβαθμισμένο πρόγραμμα, όχι μόνο 
στις 15:50 ή στις 17:30, αλλά και στις 14:55, προς διευκόλυνση των γονέων και των 
κηδεμόνων των μαθητών. Το πρόβλημα έγκειται στο ότι στις, συνήθεις, περιπτώσεις 
που σε μια οικογένεια υπάρχουν μαθητές Δημοτικού και Νηπιαγωγείου, η αναχώρηση 
του μαθητή Δημοτικού στις 14:55 είναι πρακτικά αδύνατη, καθώς δεν υπάρχει η ίδια 
δυνατότητα για τα παιδιά που φοιτούν στο Ολοήμερο Νηπιαγωγείο. Για το 
αναβαθμισμένο πρόγραμμα του Ολοήμερου Νηπιαγωγείου, η εγκύκλιος 
Φ7/95956/Δ1/1-9-2023 προβλέπει την αποχώρηση των μαθητών στις 16:00 ή στις 
17:00. Κατά συνέπεια, οι οικογένειες των οποίων τα παιδιά φοιτούν και στο Δημοτικό 
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και στο Νηπιαγωγείο, δεν διευκολύνονται καθόλου, καθώς δεν έχουν της δυνατότητα 
να παραλάβουν τα νήπια παιδιά τους στις 14:55. 
Η απάντηση που λάβαμε από το Υπουργείο απλώς ανέφερε αυτά που ήδη γνωρίζαμε, 
επιβεβαίωνε δηλαδή τις δυνατές ώρες αποχώρησης των μαθητών Δημοτικού.  

Στο ΦΕΚ Β 1362/27.02.2024 δημοσιεύθηκε η απόφαση Φ.12/21077/Δ1/2024 
σύμφωνα με την οποία οι ώρες αποχώρησης των μαθητών Δημοτικού του 
Αναβαθμισμένου Προγράμματος Ολοήμερου ουσιαστικά δεν μεταβάλλονται, ενώ 
αμετάβλητές παραμένουν και οι δυνατές ώρες αποχώρησης των Νηπίων του 
Ολοήμερου Προγράμματος σύμφωνα με την εγκύκλιο Φ.6/21380/Δ1. Το πρόβλημα, 
δηλαδή, που έθεσα στην προηγούμενη ερώτησή μου, όχι μόνο δεν επιλύθηκε, αλλά 
δεν ελήφθη καν υπόψιν στο σχεδιασμό του ωρολογίου προγράμματος της νέας 
σχολικής χρονιάς. 

Κύριε Υπουργέ, 

Επειδή η εναρμόνιση των δυνατών ωρών αποχώρησης από τις σχολικές μονάδες 
είναι ιδιαίτερα σημαντικές για τον προγραμματισμό της οικογενειακής ζωής, 

Ερωτάσθε, 

1. Γιατί το Υπουργείο, παρά την επίγνωση του προβλήματος, συνεχίζει να 
νομοθετεί ενάντια στην διευκόλυνση των οικογενειών των οποίων τα παιδιά 
φοιτούν και στις δυο σχολικές βαθμίδες, Νηπιαγωγεία και Δημοτικά;  

 
2. Προτίθεται το Υπουργείο, να προβεί σε μια απλή νομοθετική ρύθμιση, ώστε, 

τουλάχιστον από το έτος 2024-2025, να επιλυθεί το πρόβλημα που 
αντιμετωπίζουν καθημερινά χιλιάδες οικογένειες; 

 
 
Η ερωτώσα βουλευτής 

 
                                                                            Καζάνη Αικατερίνη 

         
 
 




